
Koonti Erätauko-keskustelusta Lauritsalan kirjastossa 26.1.2023 kello 17-19 

”Millainen paikka Lauritsala on asua ja elää?” 

 

 

Keskustelussa esiin nousseet teemat: 

Alueen houkuttelevuuden ylläpitäminen alueen elinvoiman turvaamiseksi. Toisaalta myös pohdittiin, 

kuinka saada lisää asukkaita aktivoitumaan yhdistystoimintaan ja oman alueen asioiden vaikuttamiseen 

(asukasyhdistystoiminnan houkuttelevuus, koordinointi, markkinointi ja kehittäminen).  

Tyytyväisiä oltiin ympäröivään luontoon ja yhteisölliseen Lauritsala-henkeen. Ulkoilureitit, liikuntapalvelut, 

oma kirjasto ja seurakunnan palvelut saivat kiitosta. Olemassa oleviin palveluihin oltiin tyytyväisiä, mutta 

niiden säilyminen huolettaa.  

 

Green reality ja kaupungin infrastruktuuri 

- toivottiin Green reality -hankkeen ja kaupungin suunnittelijoiden jalkautumista asuinalueille 

o asukkaiden kohtaaminen ja kuuntelu 

- Vihreän siirtymän tukemiseksi palveluja tulisi keskittää myös keskustan ulkopuolelle -> vähentää 

yksityisautoilun tarvetta. Pieniä erikoisliikkeitä toivottiin alueelle lisää (onko keinoa tukea yrittäjiä?)  

- Myös kevyen liikenteen reittejä tulee parantaa ja lisätä, nyt asukkaat ylittävät raiteita tietyissä 

paikoissa ja tämä aiheuttaa vakavia vaaratilanteita. 

o etenkin kaksoisraidetta suunniteltaessa/rakennettaessa tarvitaan lisää kevyen liikenteen 

turvallisia alituksia tai ylityksiä 

o Lauritsalan alue, kisapuiston alue, sekä Harapaisentie Etelä-Saimaan talon kohdalla 

- julkisen liikenteen vuoroja ja reittejä toivottiin lisää, etenkin ottaen huomioon, että Lauritsalan 

Kauppalan alueella asuu n. 20% kaupungin väestöstä 

o Lauritsalasta ei pääse suoraan matkakeskukselle ja vaihtoajat ovat hankalat. Toivottiin 

suoraa linjaa. 

o Lisäksi vuoroja toivottiin enemmän kouluaikojen ulkopuolelle, myös Lauritsalan keskustan 

ulkopuolelle 

- autoilu lisääntynyt asuinalueiden kaduilla: toivottiin kunnon jalkakäytäviä, nyt vaarallista, kun 

jalankulkijat joutuvat kulkemaan vilkkailla ajoradoilla, esim. Onnelantie, Joukahaisenkatu 

- pienet leikkipuistot pitää säilyttää, tärkeitä alueiden lapsiperheille 

o myös riittävä valaistus 

 

 

Turvallisuus 

- nuorisotiloja ja toimintaa nuorisolle myös Lauritsalan keskustan ulkopuolelle (esim. Pontus ja 

Tirilä), ehkäisisi häiriökäyttäytymistä ja mopo-/ autorallia (Kanavansuu, Lauritsalan keskusta, Ikean 

tontti, Mustolan Lidl 

o mahdollinen yhteistyö järjestöjen ja seurakunnan kanssa? Olemassaolevia tiloja esim. 

Tirilän VPK ja työväentalo; Onnelantien ja Torikadun kerhotilat vielä käytettävissä? 



- on ihmisiä, joilla turvaton olo Lauritsalan keskustan kauppojen lähettyvillä (osa taas ei kokenut 

turvattomuutta) 

o iltavartiointia lisää koko kauppalan alueelle, poliisin läsnäoloa 

o alueen siistiminen auttaisi: tyhjien tonttien rakentaminen ja kehittäminen, olemassa 

olevien rakennusten huoltaminen ja siistiminen, katujen ja viheralueiden kunnossapito 

- Postilaatikoiden räjäyttelijät aiheuttavat paljon pelkoa ja turvattomuutta. Ilkivaltaa oli myös 

Halloweenin aikaan. Varkaat myös ongelma. 

- tyhjät tontit esim. Tirilässä (mm. Pekkasenkadun kioski), epäsiistejä.  

 

Meluhaitat 

- Kutostien ja junaradan meluvallit eivät ole riittävät, häiritsee todella. Puut kaadettiin 

melumittausten jälkeen, joten melu on lisääntynyt mittauksista. 

 

Sotepalvelut 

- terveyskeskus takaisin (neuvola, hammashoitola yms): alueen houkuttelevuus kärsii, kun 

terveyspalveluja varten joutuu matkustamaan kauas. Etenkin lapsiperheille, vanhuksille ja 

autottomille merkittävä asia. 

 

Koulut 

- Pontuksen ja Lauritsalan kouluihin oltiin tyytyväisiä 

- Koulujen tulevaisuus kuitenkin huolettaa, etenkin Kaukaan koulun. Tirilän alueelle on muutettu 

varta vasten koulun vuoksi, alueen houkuttelevuus kärsii, jos koulu lakkautetaan. Pienemmät 

koulut ja ryhmät parempia oppimisvaikeuksien tukemiseen. 

o Voiko koulujen keskinäiseen kilpailuun oppilaista (ja määrärahoista) puuttua? Nyt tilanne ei 

palvele ketään, kun Kimpinen on liian täynnä ja Kaukaan koulu on uhattuna. 

o tulisi kannustaa koulujen väliseen yhteistyöhön oppilaiden sijoittelussa ja tilojen käytössä, 

oppilasmäärät vastaamaan käytettävien neliöiden määrää 

- Lauritsalan lukion kohtalo harmittaa yhä, miksi keskitettiin keskustaan, nyt Joutsenosta ja 

Lauritsalasta joutuu matkustamaan pitkälle. 

o huoli arvorakennuksen (Lauritsalan lukion rakennus) tyhjillään olosta 

 

Asukasyhdistystoiminnan kehittäminen 

Yhteistyön lisääminen, verkostot, voimavarojen jakaminen. Kaupungilta tiedottamisapua ja koulutusta 

asukasyhdistyksille. Toivottiin tilaisuutta, jossa kaikki Lappeenrannan asukasyhdistykset olisi yhdessä. ”Jos 

meidät kutsuttaisiin vaikka kaupungintalolle.”  

 

 


